
Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

Referat fra bestyrelsesmøde torsdag d. 14.5.2020 kl. 19-20.30 

Deltagere: Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Susanne Jakobsen, Lene Holme Møller-Madsen, Hanne 
Holstein Ipsen, Rubi Frahm, Jakob Hansen, René Hedegaard Nielsen, Anne-Mette Schou Hansen (medarb.), 
Mette Bach (medarb.), Lene Bøgh Mikkelsen (medarb.),Simon (elevrep.), (elevrep), Carsten Bonde Bräuner, 
Maibritt Vestergaard, Morten Borup 
Afbud: Bjarke, Susanne 

Mødested: Google Meet, meet.google.com/xvk-ehjv-fop 

Dagsorden 
Ordstyrer:  
Pkt. 1 Godkendelse af dagsorden  Godkendt B 19.00 

Pkt. 2 Siden sidst fra børnehuset 
og skolen 

Skriftlig orientering sendes ud inden mødet indeholdende 
bl.a.: 

 Hverdagen i Børnehuset og på skolen i coronatiden 

 Genåbning for de ældste elever? 

 Genåbning af Budget 2020 

 Skoleårets planlægning 
 
Børnehuset: 
Der er kommet nye retningslinjer i fase 2. børnene skal ikke 
deles op som før. De er nu stueopdelt. Der er ikke samme 
krav til afstand. Det vigtige er, at personalet bliver på én 
stue. Der er fortsat opdelte indgange. 
Legepladsen er opdelt.  
Vi vil stadig have opdeling i små hold i løbet af dagen, da 
børnene trives med det. 
Vi har tre medarbejdere, som er ekstra i coronaperioden. 
Vore sygefravær er faldet blandt børn og voksne. Alle trives. 
 
Skolen: 
Vi har efterhånden været i gang i flere uger. Det er blevet lidt 
mere hverdag. Eleverne skal mindes lidt mere om 
retningslinjerne nu.  
Også lavt fravær på skolen. 
Vi har fra sidste uge skruet skoledagen en daglig lektion op 
fra kl. 12-12.45. 
Fra næste uge kommer de store elever. 
De møder fra kl. 9-14. Dette er for at kunne have alle elever i 
bussen under de givne retningslinjer. Vi har fortsat opfordret 
de store elever til at befordre sig selv til og fra skole. 
Vi arbejder fortsat under et nødundervisningsbegreb. Dvs. at 
vi er nødt til at prioritere i fag og aktiviteter. 
Vi har organiseret undervisningen for de store elever som 
fagdage. På den måde vil det være gennemgående voksne 
på en årgang, og vi vil kunne tilgodese de fag, som eleverne 
skal have karakterer i.  
I dag har udskolingslærerne været på skolen for at gøre klar. 
Det kræver mange borde og meget praktisk arbejde at gøre 
klar til genåbningen for de ældste elever. 
Der er de samme retningslinjer for de store elever, ligesom 
der har været for de små. Der skal vaskes hænder ved 
ankomst samt i løbet af dagen, og der gøres rent i løbet af 
skoledagen. 
 
Genåbning af budget 2020: 
På både dagtilbud og på skoleområdet er der reduceret i 
tildelingen til børnene/eleverne. Dette modsvares til dels af 
Finanslovsmidler til minimumsnormeringer og løft af 

O 19.05 

https://meet.google.com/xvk-ehjv-fop?hs=122
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Folkeskolen. Der er derudover på skoleområdet reduceret i 
kompetencemidler. Det betyder, at vi ikke får midler til at 
finansiere kurser og efteruddannelse for personalet og 
vikardækning i den forbindelse. 
 
Skolen får færre midler pr. 1. august grundet ”pengene 
følger eleven”. 
Det er ikke nemt midt i et budgetår. 
Vi er ved at danne os et overblik over konsekvenserne. 
 
Fagfordelingen: 
Fagfordelingen har været lagt til side pga. genåbningen. 
Vi var ellers et godt stykke, men lige nu er det lagt til side og 
genoptages, når tiden bliver til det. 
 
Frokostordning i daginstitutioner: 
Materialet er modtaget d.d. og er sendt ud. 
Bestyrelsen skal træffe valg om en frokostordning som 
starter op d. 1. sep. Man skal vælge fra, ellers er man som 
udgangspunkt med i frokostordningen.  
Bestyrelsen skal træffe beslutningen inden d.22. Juni. Sidst 
valgte bestyrelsen ikke at inddrage forældrene i 
beslutningen, da udbudsmaterialet var for ukonkret til at 
forældrene ville kunne tage kvalificeret stilling. 
Udbudsmaterialet er igen for dårligt gennemarbejdet.  
Vi bør sende det tilbage, og stille krav om, at materialet er 
bedre gennemarbejdet. Det er et uholdbart 
beslutningsgrundlag. 
Hvordan vil man håndtere, at Uglen har haft negative 
erfaringer med nuværende frokostordning. 
Vi drøfter frokostordningen på næste møde og træffer 
beslutning – også om hvorvidt forældrene skal høres. 
Beslutningskompetencen ligger hos bestyrelsen. 
 
Skal vi lave et udvalg, som beder om et bedre 
udbudsmateriale fra forvaltningen? 
Carsten sender referatet fra evalueringen og tjekker om 
Uglen fortsat har frokostordning. Hanne prøver at lave et 
udkast til uddybende spørgsmål til forvaltningen. 
 
Fjernundervisning: 
Det har selvfølgelig været nyt for alle. Det har taget lidt tid at 
finde sine ben i det, og det har været en stejl læringskurve 
for alle.  
Vi har brugt både Meet, Facetime, Facebook, Messenger, 
SMS og telefon til at komme i kontakt med alle elever. Vi har 
ramt alle elever, og haft løbende kontakt med alle. 
Der bliver ført dagligt fravær. Hvis elever ikke har deltaget 
online, er det blevet registreret som fravær.  
 
Det kunne være en drøftelse værd hvilke 
kommunikationskanaler vi bruger. Særligt i forhold til GPDR 
og forventninger til, hvor man kan nås.  
 

Pkt. 3 Nyt fra elevrådet Udgår O 19.20 

Pkt. 4 Bestyrelsesvalg 
Orientering om status 

Udmelding fra ministeriet om, at der ikke ændres på 
valgperioden. Der skal derfor afholdes valg inden 1. august 
2020. Der ligger en forventning om at forsamlingsforbuddet 
ændres d.8. juni, hvorefter vi vil kunne mødes 30-50 
personer. Herefter vil valget kunne afholdes. 

O 19.25 
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Jesper, Bjarke og Morten udgør valgbestyrelsen og aftaler, 
hvordan valget kan afholdes og dato for dette. Forslag om 
d.16./17./18. juni. De forældrevalgte melder tilbage til Morten 
om, hvilke dage de kan. Det bliver uden oplæg fra Per 
Schulz Jørgensen, men med årsberetning fra bestyrelsen. 
 

Pkt. 5 Årsberetning 
Beslutning om indhold og 
form og formidling. 
Se bilag 

 
Årsberetningen skal gøres færdig. Morten har ingen 
tilbagemeldinger fået. Den fremlægges for forældrene i 
forbindelse med valget. 
Formen: Skal det være en video eller skriftlig fremlæggelse? 
Det fremlægges mundtligt på mødet evt. suppleret med en 
skriftlig udgave på hjemmesiden. 
 
Morten sender fordeling af temaer, der beskrives ud med 
referatet. I de tidligere referater kan ses, hvad der har været 
af drøftelser til de forskellige temaer. 
 
Skriftlige beskrivelser sendes til Morten inden d. 4. juni. 
Det skal være en kort briefing. 
 

B 19.30 

Pkt. 6 Evaluering af bestyrelsens 
arbejde og årshjul for 
næste skoleår. 
Giver evalueringen anledning 
til revidering af årshjulet for 
det/de kommende år? 
 
Datoer for bestyrelsesmøder i 
det kommende år skulle 
egentlig planlægges ifølge 
årshjulet, men det foreslås 
udsat til ny bestyrelse er 
valgt. 
Se vedlagte årshjul. 

Udsættes til vi kan mødes d. 10.juni. D 19.45 

Pkt. 7 Dialogmøde på 
skoleområdet 
Mødet er flyttet til d. 9. juni kl. 
16.30-18.30.  
 
Foreløbig dagsorden:  

1. Orientering om 
genåbning af budget 
2020 

2. Orientering om 
arbejdet med 
genåbningen af 
skolerne i forbindelse 
med COVID-19. 

3. Evt. 
 
Hvem deltager, og er der 
forhold, som bestyrelsen 
ønsker at kommentere på? 

Dialogmødet er flyttet til d. 9. juni kl. 16.30-18.30.  
Mødet bliver formentlig kun for bestyrelsesformænd og 
ledere. 
 
Der er ikke lagt op til dialog, kun orientering. Dagsorden 
giver ikke mening, hvis ikke den gøres mere fremadrettet. 
Det burde være fremadskuende. Mødet kunne ligeså godt 
være et online orienterende møde. 
Der mangler den sidste del, hvor dialogen plejer at finde 
sted. 
 
Bestyrelsen kan henvende jer til Kirstine Bille, formand for 
FI-udvalget. Jesper skriver til Kirstine Bille vedr. 
dagsordenen. 
 
Datoen for dagtilbud rykkes også, men er ikke kommet 
endnu. 

D
/
B 

20.05 

Pkt. 8 Indkomne sager til 
bestyrelsen 

Ingen indkomne sager. O 20.15 

Pkt. 9 Punkter til kommende 
møder 

 Frokostordning i børnehuset 

 Evaluering af bestyrelsens arbejde og revidering af 
årshjul 

B 20.20 
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 Bestyrelsesvalg 

 Årsberetning 
 

Pkt. 10 Evt. Gruppeopdeling og holddeling i forbindelse 
Det kunne være interessant at drøfte kønsopdeling sammen 
med andre opdelingskriterier i Børnehuset og på skolen. 
Kommer vi til bruge kønsopdeling uhensigtsmæssigt? 
Et spændende og relevant tema vi tager op på et senere 
tidspunkt. 
 

 20.25 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 

 

 


